

មជ្ឈមណ្ឌលឯកសារកម្ពុជា

ទស្សនៈផ្ទាល់ខ្លួនចំពោះរបបខ្មែរក្រហម

នាងខ្ញុំឈ្មោះ ហ៊ឹម ស្វាមីយ៉ានី ភេទស្រី រៀននៅសកលវិទ្យាល័យអាស៊ាន ជំនាន់ទី២ ជំនាញហិរញ្ញវត្ថុនិងធនាគារ ។ ខ្ញុំកើតនៅភូមិប្រាំងចំរេះ សង្កាត់ប្រាំងចំរេះ ខណ្ឌបូស្សីកែវ ក្រុងភ្នំពេញ ។ សព្វថ្ងៃនេះខ្ញុំរស់នៅភូមិខាងលើ ។

ខ្មែរក្រហមបានធ្វើឲ្យប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរគ្រប់រូបមានភាពឈឺចាប់ខ្លាំងបំផុតក្រែងលែងរាល់អតីតកាលដែលបានកើតឡើងកន្លងមកនោះ ។ វាបានធ្វើឲ្យសេដ្ឋកិច្ចជាតិធ្លាក់ចុះដុនដាបយ៉ាងខ្លាំងរហូតមកទល់ពេលនេះ ក៏នៅពុំទាន់បានរីកចម្រើនខ្លាំងដូចសម័យសង្គមរាស្ត្រនិយមនៅឡើយ ។ ប៉ុន្តែទោះបីយ៉ាងណាក៏ដោយ ប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរមានសន្តិភាពប្រសើរជាងរបបខ្មែរក្រហមដែលមានតែភាពដឹងជាន់គ្នាបស្កត់ទាំងផ្លូវកាយនិងផ្លូវចិត្ត គ្មានសេរីភាពនាសម័យនោះ ។

តើមានប្រតិកម្មយ៉ាងណាខ្លះបន្ទាប់ពីបានឮនូវអតីតកាលរបស់ឪពុកម្តាយដីដូនដីតាណាសម័យនោះលើយុវសិស្សទាំងអស់នៅជំនាន់ក្រោយនេះ ?

ជាការពិតណាស់នៅបណ្តាប្រទេសទូទាំងពិភពលោក ពួកគេរមែងចង់បាននូវសេរីភាពសុខសន្តិភាព នៅក្នុងសង្គមរស់នៅរបស់ខ្លួនប្រកបដោយសុខភាពរួមគ្នាគ្នានូវសង្គ្រាម ។ ថ្វីដ្បិតតែដូច្នោះក៏ដោយបញ្ហាទាំងនេះនៅតែកើតមានឡើងរាល់បណ្តាប្រទេសមួយចំនួនលើពិភពលោក ក្នុងនោះរួមទាំងប្រទេសកម្ពុជាផងដែរ បានជួបនូវវិបត្តិសង្គ្រាមនៅរបបប្រល័យពូជសាសន៍ប៉ុលពតខ្មែរក្រហមនេះ ។ វាជាអំពើមនុស្សឃាតដែលពិភពលោកស្តាប់ខ្លាំងបំផុត ។ នៅក្នុងរបបនេះដែរ អ្នកម៉ាករបស់នាងខ្ញុំឈ្មោះ ស្វាន សហ៊ីយ៉ាស់ នាសម័យនោះមានអាយុ១៥ឆ្នាំ ។ គាត់ជាក្មេងកំព្រាមួយកំរិតកាត់កើតបានអាយុមួយថ្ងៃ ។ គាត់បានរស់នៅជាមួយដីដូននិងមីនមារបស់គាត់ដែលរាប់រងចិញ្ចឹមបីបាច់ថែរក្សាទាំងពីរកូនមករហូត ។ គាត់មានឪពុកប៉ុន្តែដូចជាគ្មានអីចឹងដែរ ពីព្រោះឪពុកគាត់មានគ្រួសារ (ប្រពន្ធ) ផ្សេងទៀត ហើយគាត់កំព្រានៅជំនាន់នោះ មានភាពលំបាកលំបិនយ៉ាងខ្លាំង ។ គាត់ហូបចុកមិនគ្រប់គ្រាន់ ធ្វើការហួសកម្លាំង គាត់មានបញ្ហាភ្នែកខ្វែងទៀត ។ នៅពេលគាត់រៀបរាប់ពីដំណើរជីវិតដ៏ល្អិតជូរចត់របស់គាត់នាសម័យនោះ បានធ្វើឲ្យគាត់រលីងរលោងស្ទើរស្រក់ទឹកភ្នែក ហើយក៏បានធ្វើឲ្យខ្ញុំស្ទើរទប់ទឹកភ្នែកមិនបានជាមួយគាត់ដែរ ។ នាពេលនោះគាត់រស់នៅជាមួយដីដូននិងមីនមារបស់គាត់លោកយាយគាត់ថ្ងៃណាក៏យំបង្កូរទឹកភ្នែកដែរ ពីព្រោះតែគាត់អាណិតចៅក្នុងចិត្តខ្លាចផ្សាជាពន់ពេក ។ មួយសប្តាហ៍គេបើកអង្គរឲ្យមួយកំប៉ុងអំបិលមួយស្លាបព្រាបាយប៉ុណ្ណោះ ធ្វើការរហូតទល់យប់ គេឲ្យកាប់ដី៤ម៉ែត្រតិបក្នុង១ថ្ងៃ ហើយនៅឆ្ងាយៗពីកន្លែងខ្លួនស្នាក់នៅទៀត ។ អ្នកម៉ាករបស់នាងខ្ញុំបាន

និយាយទៀតថា ពេលយប់កាត់ដើរមើលពុំសូវច្បាស់ដោយសារតែកាត់ខ្វែងខ្វែង បានធ្វើឲ្យកាត់ធ្លាក់
រណ្តៅដីធំៗ ស្ទើរស្លាប់ស្ទើររស់ៗ ពេលខ្លះត្រូវកេងកងកំរាមសម្លាប់ក៏មាន។ ទន្ទឹមនឹងនោះដែរ កាត់
តែងតែពោលថា កាត់មានអាយុវែងនេះដោយសារព្រះជាម្ចាស់ប្រទានឲ្យកាត់ទេ។ កាត់ជាមនុស្សស្រស់
ពីសេចក្តីស្លាប់កាលពីជំនាន់នោះប៉ុណ្ណោះ។ បងប្អូនដឹងដឹងការបស់កាត់បានស្លាប់នៅបបប្រល័យពូជ
សាសន៍ខ្មែរក្រហមនោះអស់មួយចំនួនធំ។ ខ្លះស្លាប់ដោយអត់បាយ ខ្លះស្លាប់ដោយសារជំងឺ និងខ្លះ
ទៀតត្រូវបានគេសម្លាប់យ៉ាងយោរយៅព្រៃផ្សៃ យង់យង់ជាទីបំផុត។ ចំពោះកាត់វិញ ត្រូវបានគេ
ជម្លៀសពីកន្លែងមួយទៅកន្លែងជាច្រើនស្ទើររាប់មិនអស់ រហូតទាល់តែប្រទេសមានសន្តិភាពវិញទើប
បានមករស់នៅក្រុងភ្នំពេញវិញ។ ភស្តុតាងបានសម្រេច។

បន្ទាប់ពីបានស្តាប់អំពីជីវិតស្វ័យយ៉ាងលំបាកវេទនារួមទាំងនាងខ្ញុំបានឃើញនូវទុក្ខករណ៍ធ្វើ
ទារុណកម្មផ្សេងៗ នៅក្នុងកុកទូលស្រែងនិងទីតាំងរណ្តៅផ្សេងទៀតជាច្រើននៅជើងឯកបានធ្វើឲ្យនាងខ្ញុំ
មានអារម្មណ៍ក្អកក្អួលសង្កេតខ្លោចជួរក្រែកលែងដែលកាត់បានរស់រានមានជីវិតដម្លោះបាននូវភាពជួរចត់
យ៉ាងខ្លាំងបែបនេះ។ ទន្ទឹមនឹងនោះដែរ ក៏អាចនិយាយបានថា វាជាសំណងខ្លាំងណាស់ហើយចំពោះអ្នក
ដែលកើតមិនទាន់បបនោះ។ តួយ៉ាងដូចជារូបនាងខ្ញុំរួមទាំងអ្នកដទៃទៀតដែលរួចផុតពីអំពើប្រល័យពូជ
សាសន៍ខ្មែរក្រហមនាសម័យកាលនោះ។

ចំពោះទស្សនៈផ្ទាល់របស់នាងខ្ញុំ ខ្ញុំគិតថាក៏មិនខុសពីយុវសិស្សដទៃទៀតដែរទៅលើបញ្ហាដែល
បានកើតឡើង វាជាអំពើមនុស្សឃាតដ៏ព្រៃផ្សៃរួមស្តាប់ជាទីបំផុត។ នាងខ្ញុំសូមប្រាថ្នាកុំឲ្យជួបនូវបញ្ហា
ទាំងនោះទៀត។ សុំឲ្យប្រទេសជាតិជួបតែភាពសុខសាន្តត្រានតរៀងទៅ។ ម្យ៉ាងវិញទៀត ប្រទេស
ជាតិក៏ចម្រើនទៅបានក៏ដោយសារកម្លាំងរួមសាមគ្គីភាពរស់ដោយសន្តិភាពមិនបៀតបៀនគ្នា
ចេះសណ្តោះសប្បណីឲ្យគ្នាទៅវិញទៅមក រស់នៅក្រោមម្លប់មាត់ដីគ្រប់គ្រងដូរដងទៅតាមការដឹកនាំ
ប្រទេសដោយខ្ពស់មតិមោះមុត ភាពឆ្លាតវៃដ៏ឆ្លើមដែលជាមក្តុកទេសតម្រង់ដូរឲ្យឈានទៅរកជោគជ័យ
សុខសន្តិភាពជូនប្រជាជាតិរបស់ខ្លួន។ បន្ថែមលើនេះទៅទៀតគឺថាពេលបច្ចុប្បន្ននេះសម្បូរទៅដោយ
អ្នកមានចំណេះវិជ្ជាខ្ពង់ខ្ពស់ជាកម្លាំងចលករយ៉ាងពិសិដ្ឋ ជាធនធានមនុស្សដ៏សម្បូរបែបដែលមានទាំង
គំនិតនិងប្រាជ្ញាបច្ចេកវិជ្ជាទំនើប មានសម្បូរប្រើប្រាស់ផ្សេងៗ ដែលបានរួមចំណែកពន្លឿនការអភិវឌ្ឍ
កសាងនិងស្តារឡើងវិញឲ្យកាន់តែប្រសើរឡើងថែមទៀត។ សេដ្ឋកិច្ចជាតិក៏ចម្រើនប្រទេសសម្បូរ
សប្បាយ។

ជាទីបញ្ចប់នេះ ដើម្បីទប់ស្កាត់អំពើប្រល័យពូជសាសន៍ខ្មែរក្រហមនេះកុំឲ្យកើតមានម្តងទៀត
យើងទាំងអស់គ្នាកូរក្របីគ្រូវ៉ៃចេះរួមគំនិតគ្នាកសាងលទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យគោរពសិទ្ធិគ្នា រួមកម្លាំងជាស្ថាន
ឈានទៅរកក្តីសុខ បំបាត់អសីលធម៌និងអំពើអមនុស្សធម៌ចោលឲ្យអស់ដើម្បីជីវិតថ្ងៃថ្ងាទៅអនាគត ។